

國立臺灣科技大學企業管理系博士學位候選人資格考核辦法

Regulations of Qualifying Examination for Ph.D. Candidacy Department of Business Administration National Taiwan University of Science and Technology

95年9月21日系務會議修訂通過
100年11月1日系務會議修訂通過
105年10月20日系務會修訂通過
109年4月16日系務會修訂通過
110年3月18日系務會修訂通過
111年3月17日系務會修訂通過
112年3月16日系務會修訂通過

- 一、根據國立臺灣科技大學博士學位候選人資格考核實施辦法第二條：博士班研究生在入學後3年內應通過資格考核，屆時未能通過者應予退學。

According to Article 2 of the National Taiwan University of Science and Technology Doctoral Candidate Qualification Assessment Implementation Measures: Doctoral students are expected to pass the qualifying examination within three years after their enrollment. Failure to pass the qualifying examination within three years will result in the student's termination from the Ph.D. program.

二、考試時間(Exam Schedule)

本系博士班研究生資格考核每學年應舉辦兩次，並應於各學期開學上課後一週內舉行之。
The qualifying examinations are offered twice a year within the first week of each academic semester.

三、資格考核之主辦單位(Qualifying Examination Committee)

本系博士班研究生之資格考核由本系系主任及教務審查委員合組企業管理系博士班資格考核委員會負責辦理之。原則上，系主任為召集人。

The Qualifying Examination Committee will be formed with the Department Chair and Academic Affairs Review Committee Member and be responsible for the qualifying examination. The Department Chair will be the coordinator of the committee.

四、考試科目及計分方法(Examination Subjects and Scoring)

1. 本系博士班研究生資格考核共有「管理學」以及「數量方法」兩個試卷，每一試卷博士班研究生應任選其中一門學科參加應試，博士班研究生必須通過兩門學科始為及格。又資格考核以筆試為原則，必要時得輔以口試，由資格考核委員會決定辦理之。其各試卷之內容及總分如下表所示：

The qualifying examination is comprised of two categories: "Management" and "Quantitative Analysis". To meet the candidate qualification, students must choose and pass one subject from each category. The process of the qualifying examination is decided by the Qualifying Examination Committee. The qualifying examination will be conducted as a written exam with a complementary oral exam if necessary. The included subjects and scores of each exam category are listed in the following table:

試 卷 Examination	名 稱 Category	學 科 Subject	計 分 Score	及格分數 Passing Score
1	管理學 Management	(1) 組織管理 Organizational management	100	70
		(2) 行銷管理 Marketing management	100	
		(3) 策略管理 strategic management	100	
2	數量方法 Quantitative Analysis	(1) 線性模式含迴歸分析、變異數分析 及實驗設計 Linear Modeling including Regression Analysis, ANOVA and Experimental Design	100	70
		(2) 研究方法 Research Methods	100	

2.各次考核之各科參考書目應於舉辦該次考試前一學期開學一週內公佈之。

The reference books or reading lists for all exam subjects in the next semester will be announced in the first week of the current semester.

五、出題方式及閱卷方式(Examination Preparing and Grading)

本系博士班研究生資格考核各試卷內各學科之試題應由各相關學科本系專任教師兩人負責出題，其中每人各負責各該科目總分之二分之一。相關之出題教師由企業管理系博士班資格考核委員會負責遴選之，且各試卷內各學科之出題教師不得重複。閱卷採集中方式，其試卷並應由各出題教師負責批改其出題部份。

The exam questions should be prepared by two full-time faculty members from related fields, and each of them is in charge of preparing half of the total questions. The preparing faculties are selected by the Qualifying Examination Committee. Each preparing faculty should not be responsible for more than one subject. All answers will be graded with the same standard at the same time, and each preparing faculty is also responsible for grading the parts they prepared.

六、資格考核成績公佈後一週內，應考學生得申請成績覆查。

The results will be announced one week after the exam. Students can apply for a score review within a week after the announcement.

七、施行日期 Execution Date

本辦法經系務會議通過後自九十學年度第一學期起施行之，其修改亦同。

The regulations have been implemented since the first semester of the year 2001 on the approval of the Departmental Affairs Council, same when amended.